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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 86 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 87 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 6 från nämndens sammanträde 2018-06-

19 justerat 2018-06-19. 

 

 

§ 88 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Alexander Lindholm (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses 26 september 2018. 

 

 

§ 89 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 90 
Övriga anmälningsärenden 
 
 

A. Protokoll från idrottsnämndens funktionshindersråds senaste sammanträde  

2018-06-13. Dnr 01.03/272/2018 

B. Medborgarförslag om bättre belysning vid ridskola Vällingby.  

Dnr 02.06.01.06/608/2018   

C. Medborgarförslag från H-by/V-by SDN om parkeringar vid Grimsta IP.  

Dnr 02.06.01.06/531/2018 

D. Begäran om en utökad byggrätt för en ishall på Kärrtorps IP samt angående 

planering för en ishall på Kärrtorps IP. Skrivelser från Hammarby Hockey.  

Dnr 02.06.01.06/614/2018 

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 91 
Tertialrapport 2 och delårsbokslut 
Dnr 02.03.03/418/2018  

 

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1.   Prognosen godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen 

2.   Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet 
Idrottsnämnden visar i denna uppföljning att de flesta mål kommer att ha uppnåtts vid årets 

slut. Vissa avvikelser bedöms uppkomma under inriktningsmål två och fyra. Bland annat 

finns en osäkerhet kring de uppsatta målen för minskad el- och fjärrvärmeförbrukning. Likaså 

bedöms KF:s mål 2.2 Transporter i Stockholm är miljöanpassade endast uppfyllas delvis då 

nämnden inte når upp till det uppsatta målet för andel miljöbränsle i stadens etanol- och bio-

gasfordon. Avvikelse finns även rapporterad för KF:s mål 4.1 Stockholm är en jämställd stad 

där makt och resurser fördelas lika med underliggande nämndmål och indikatorer. Likaså av-

viker utfallen för KF-indikatorerna Aktivt medskapandeindex och Index Bra arbetsgivare.  

Barn och ungas idrottande och motionerande är prioriterat i idrottsnämndens arbete. Nämnden 

arbetar för att öka barn och ungas möjlighet att idrotta och motionera utifrån sina egna förut-
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sättningar i de områden där den fysiska aktiviteten är som lägst.  

 

Det görs bland annat genom riktade verksamheter, idrottskoordinatorernas arbete och 

samverkan med föreningsliv och andra förvaltningar. 

Nämndens satsningar för att uppnå en hög simkunnighet bland stockholmarna fortsätter. Un-

der sommaren har projektet Bli vän med vatten genomförts på ett antal strandbad i staden i 

samarbete med utbildningsförvaltningen och berörda stadsdelsförvaltningar. Nämnden har 

även arbetat för att öka säkerheten kring vatten genom satsningar på information och utbild-

ning. 

Föreningslivet engagerar många människor och ska ges goda möjligheter att verka i staden. 

Idrottsnämndens stöd och bidrag till föreningslivet har en tydlig inriktning på att stödja de pri-

oriterade målgrupperna. 

I ett växande Stockholm finns en stor efterfrågan av idrottsanläggningar och friluftsmöjlig-

heter. Nämnden arbetar vidare med att implementera den långsiktiga investeringsplanen och 

samarbetar med fastighetsnämnden, utbildningsnämnden och Skolfastigheter i Stockholm AB, 

SISAB, för att i större utsträckning samplanera idrottshallar. Under perioden har en ny läktare 

på Hammarby IP färdigställts och anläggandet av en ny dubbelhall i Älvsjö påbörjats. Likaså 

har spadtag tagits för en idrottshall i Västberga, en skridsko- och bandyhall på Gubbängens 

IP, ett utomhusbad i Järva och en ny konstgräsplan i Bredäng. I januari återinvigdes Åkeshovs 

sim- och idrottshall efter en större renovering. Det nya motionsspåret i Lövsta har invigts och 

projektering för anläggandet av ett konstsnöspår i Ågesta pågår där upphandlingsförfarande 

av entreprenör genomförts för ett färdigt spår till vintern 2019. 

Flera av idrottsnämndens verksamheter är energikrävande och påverkar miljön på olika sätt. 

Ett aktivt arbete för att minska denna påverkan pågår. Nämnden har under perioden arbetat 

med upprätta avfallsplaner för stadens idrottsanläggningar samt med att registrera kemikalier i 

stadens centrala register. Nämnden strävar efter en hållbar energianvändning och fortsätter ar-

betet med energieffektivisering. För att minska spridningen av mikroplaster har nämnden i 

samråd med fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden påbörjat en analys för att 

åstadkomma åtgärder för bättre hantering av material i konstgräsplaner. 

I ett demokratiskt hållbart Stockholm är trygghet en viktig faktor. Inom nämndens verksam-

heter är det framför allt viktigt att stadens idrottsanläggningar uppleves trygga och säkra. 

Nämnden arbetar vidare med att öka kunskaperna bland medarbetarna när det gäller att han-

tera situationer som kan innebära hot, våld och konflikter.  Trygghetsanpassningar är viktiga 

för att få fler att vilja nyttja motionsspåren. Förvaltningen har förmedlat den genomförda 

trygghetsöversynen av stadens samtliga motionsspår till berörda stadsdelsförvaltningar. Ge-

nom arbetet med Program Supporter bidrar nämnden till att skapa trygghet vid större idrottse-

venemang främst inom fotboll och ishockey. Vidare fortsätter arbetet mot våldsbejakande 

extremism med samarbete internt i staden och med civilsamhället. Idrottsnämnden deltar även 

i Trygghetskommissionens referensgrupp. Ekonomiskt utfall för perioden 
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Prognosen visar ett nettoöverskott om 0,3 mnkr inom driftbudgeten som förklaras av beräknat 

överskott för självkostnadshyror till fastighetsnämnden. Redovisade avvikelser i övrigt beror 

främst på ökade intäkter för sim- och idrottshallarna, vissa oförutsedda kostnader samt på-

gående renovering av Högdalens sim- och idrottshall. Årsprognosen för driftbudgeten inrym-

mer osäkerhet främst avseende intäktsutvecklingen under året. 

Ingen nettoavvikelse redovisas för utgifter inom investeringsbudgeten, däremot ingår en om-

slutningsförändring avseende båtsport om 5,9 mnkr. 

Delårsbokslutet per augusti innebär ökade kostnader om 54,2 mnkr och ökade intäkter om 6,7 

mnkr. Kostnadsökningen beror främst på ökade kostnader för hyror, förgävesprojekte-

ringar/utredningar samt ökade kostnader för driften av idrottsanläggningar. Ökningen av in-

täkter beror främst på ökade intäkter för sim- och idrottshallarnas försäljning. 

 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

2) Ordföranden Alexander Lindholm (S) yrkar dessutom att ärendet tas med omedelbar 

justering. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Ärendet tas med omedelbar justering.  
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Bo Sundin m.fl. (M), och ledamöterna Daniele Fava (L), Mikael Valier 

(KD) samt ersättaren  Mathias Mellgren (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stockholm har ett fantastiskt idrottsliv, vilket tydligt framgår i detta ärende. I Stockholm finns 

en stor breddverksamhet där i princip samtliga idrotter och specialidrottsförbund inom ramen 

för Riksidrottsförbundet finns representerade, men också ett stort utbud av större 

idrottsevenemang. Idrotten fyller en viktig funktion för att öka livskvalitén men också till att 

förbättra folkhälsan och stärka integrationen i Stockholms stad.  

 

Behovet av nya idrottsanläggningar är skriande i Stockholm och hallbristen är ett hot mot 

idrottens fortsatta expansion. Frågan borde därför ges högsta prioritet. Vi har under hela 

mandatperioden sett problem med av kraftiga fördyringar och förseningar av tidigare 

planerade idrottsanläggningar. Det är bekymmersamt och vi vill att fastighetskontoret och 

idrottsförvaltningen ges i uppdrag att se över kostnadsutvecklingen och 

upphandlingsförfarandena så vi kan bryta den negativa trenden. Detta borde ligga i samtliga 

partiers intresse då vi alla är överens om att Stockholm behöver fler idrottsanläggningar, 

simhallar och spelplaner. 

 

 

 

§ 92 

Vinterprogram säsongen 2018-2019 
Dnr 03.01/780/2018  

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till vinterprogram för 2018-2019. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att sluta avtal med IF Brommapojkarna och Hammarby 

IF i enlighet med förslag i tjänsteutlåtandet gällande uppvärmd plan.  

 

3. Förvaltningen får i uppdrag att förlänga avtal med Djurgårdens IF gällande 

Hjorthagens IP (fotbollshallen). 

 

 

 

 

Ärendet 

Vinterprogrammet innehåller stadens utbud av vinteridrott och vinteraktiviteter samt 

förutsättningarna för vinterfotboll.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

§ 93 

Ny idrottshall på Dalhagens BP - Reviderat utredningsbeslut. 
Dnr 08.02.01/605/2016 

 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till reviderat utredningsbeslut för 

överlämnande av projektet från fastighetskontoret till SISAB.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av SISAB beställa färdigställande av 

handlingar som underlag för kommande inriktningsbeslut. 

 

 

Ärendet 
 

För att säkerställa att relevanta aktörer i staden har en samordnad planering för att klara 

skolförsörjningen i ett växande Stockholm startade staden SAMS. Idrottsförvaltningen deltar i 

arbetet för att tillsammans med berörda aktörer samplanera behovet av idrottsanläggningar för 

både skolans och föreningslivets verksamheter. Sedan beslut om utredning av ny hall på 

Dalhagens bollplan fattats i idrottsnämnden har utbildningsförvaltningen aktualiserat behovet 

av en skola i området. 

 

Utgångspunkten i SAMS är att de idrottshallar som är integrerade med skolan ska byggas av 

SISAB och de idrottshallar som är friliggande från skolan ska byggas av fastighetskontoret. 

Projektet för Dalhagshallen drog igång innan det fanns beslut om att anlägga en skola intill 

den planerade idrottshallen. För att kunna bygga skola och idrottshall tillsammans på platsen 

har SAMS styrgrupp kommit överens om att flytta över projektet till SISAB. 
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Fastighetskontoret överlämnar till SISAB att fortsatt utreda förutsättningarna för uppförande 

av en fullstor idrottshall. Arbetet innefattar även att medverka i framtagande av ny detaljplan 

som ska medge erforderlig byggrätt. Fastighetskontoret avslutar därmed sitt uppdrag. Den 

kommande byggnationen av hallen samordnas med den planerade skolan. Enligt nuvarande 

tidplan ska skola och idrottshall stå färdig 2025.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) och ledamöterna Daniele Fava (L), Mikael Valier 

(KD) samt ersättaren  Mathias Mellgren (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Fastighetskontoret överlämnar till SISAB att fortsatt utreda förutsättningarna för uppförande 

av en fullstor idrottshall. I ett sådant skede krävs adekvat politisk styrning för att säkerställa 

att hallen kommer på plats i tid. Dock konstaterar vi att projektet försenas med ytterligare 7 

år. 

 

 

§ 94 

Utveckling av Vårbergs IP utomhusytor                                 
Dnr 08.01.01/241/2016 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förslag till genomförande för projekt att anlägga ny 11-

spelsplan, 7-spelspan, belysning, rundbana och två läktare på Vårbergs IP till en total 

investeringsutgift på 45 mnkr, som idrottsnämnden beställer av fastighetsnämnden för 

utförande. 
2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa 

framtagning av de handlingar som erfordras för att genomföra projektet. 
3. Idrottsnämnden godkänner en tillkommande bedömd hyreskostnad om 4,6 mnkr år 1 

och hemställer till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkännande. 
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Ärendet 
 

Idrottsnämnden och Fastighetsnämnden beslutade 2017-02-21 respektive 2017-03-14 att en 

ny 11-spelsplan, 7-spelspan, belysning, rundbana samt två läktare iordningställs på Vårbergs 

IP till en investeringsutgift på 25 mnkr.  

 

Fastighetskontoret har under 2018 mottagit anbud som överstiger tidigare beslutad 

investeringsram. Då utgiften för projektet beräknas överstiga 15 procent av tidigare beslutad 

investeringsutgift krävs ett reviderat genomförandebeslut. Ny bedömd investeringsutgift 

bedöms till 45 mnkr. 

 

Huvudorsakerna till fördyringen är utökade funktioner, bland annat rundbana för skolidrott 

och granulatfällor, mycket dåliga markförhållanden samt arbetet med dagvattenbassängen 

tillhörande intilliggande exploateringsprojekt. Till detta har vi ett ytterst pressat 

marknadsläge, något som resulterar i högre anbudspriser. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 95 

Remissvar på remiss om ålderskrav vid framförande av 
vattenskoter 
Dnr 01.06/630/2018 

 

 

BESLUT 
 

1.Idrottsnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2.Paragrafen justeras omedelbart 



Sida 10 av 13 

 

 

Ärendet 
Regeringskansliet har remitterat en promemoria som föreslår att det skall inrättas ett förbud  

mot att framföra vattenskoter för personer som inte fyllt 15 år. Idrottsförvaltningen anser att 

promemorian argumenterar sakligt och väl underbyggt för införandet av en åldersgräns och 

tillstyrker förslaget. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

2) Ordföranden Alexander Lindholm (S) yrkar dessutom att ärendet tas med omedelbar 

justering. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Ärendet tas med omedelbar justering. 

 

§ 96 

Rekommendation för konstgräs, gummigranulat och platsgjutet 
gummi - Svar på remiss från Miljöförvaltningen  
Dnr 01.06/586/2018 

 

 

BESLUT 
 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på remissen. 

 
 

Ärendet 
 

Miljö och hälsoskyddsnämnden har remitterat förslag på rekommendationer för konstgräs, 

gummigranulat och platsgjutet gummi till stadens berörda nämnder och bolag. 

Idrottsförvaltningen ser positivt på det föreliggande arbetet att motverka spridningen av 

mikroplaster och anser att flesta föreslagna åtgärderna överensstämmer med förvaltningens 

strategi att bevara Stockholms miljö från miljögifter. Förvaltningen anser dock att förslaget att 

undvika att anlägga fler konstgräsplaner kommer att försvåra möjligheten att besvara 

efterfrågan om fler fotbollsplaner. Förvaltningen anser även att ytterligare faktorer såsom 

kompakteringen av fyllnadsmaterial behöver analyseras i syfte att kartlägga spridningsvägar 

för mikroplaster. Ärendet beskriver förvaltningens strategiska miljöarbete för att bidra till att 

motverka spridningen av mikroplaster i stadens miljö. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 97 

Renovering av båtbrygga i Brunnsviken - genomförandebeslut 
Dnr 08.03.01/775/2018 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till genomförandebeslut och ger 

idrottsförvaltningen i uppdrag att  genomföra projektet renovering av en brygga i 

Brunnsviken till en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 4,74 mnkr finansierad 

genom båtklubbarnas avgifter.  

 

Ärendet 

Båtlivet är värdefullt och positivt och bidrar till rekreation, aktiviteter och naturupplevelser. 

Det regionala Saltsjön-Mälarens Båtförbund ansluter drygt 260 båtklubbar varav 

Stallmästargården båtsällskap är en av dessa. De håller till i Brunnsviken på en brygga med 

stort behov av renovering. Renoveringen är nödvändig för att upprätthålla säkerheten och 

användning av bryggan. Renoveringen utförs efter de föreskrifter som bygglovet erfordrar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 98 

Planeringen av Loudden och andra idrottsytor                                                    
Svar på skrivelse från Daniele Fava (L), Bo Sundin m.fl. (M), Mikael 
Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C)  
Dnr  02.06.01.06/503/2018 

 

 

 
BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen överlämnar nämnden idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Till idrottsnämnden den 28 maj 2018 har det inkommit en skrivelse från Daniele Fava (L), Bo 

Sundin m.fl. (M), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C)  för handläggning och 

besvarande. I skrivelsen framställs frågor om hur idrottsytor säkerställs i stadsplaneringen 

samt hur det går med planeringen av idrottsytor i Loudden.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
1) Ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) samt ledamöterna Anders Lindell (MP) 

m.fl. och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 99 

Övriga frågor och information 
 

 

Ledamoten Daniel Fava (L) frågar förvaltningen om nuläget efter den demonstration som 

hållits omkring problemen på Norra Reals konstgräsplan med träningstider för klubben 

Norrtulls SK. Förvaltningschef Marina Högland svarar att man har träffat och fört dialog med 

klubben men att läget i princip är detsamma som förut. Hon har skrivit ett brev som nämnden 

fått ta del av men nuläget är detsamma som innan demonstrationen av fotbollsplanen den 21 

augusti. 

 

Vice ordföranden Bo Sundin (M) frågar med anledning av Daniel Favas (L) fråga hur 

samarbetet med Sisab fungerar i dessa frågor och förvaltningschef Marina Högland svarar att 

samarbetet är gott och har blivit allt bättre kring dessa frågor. Idrottsförvaltningen har ingen 

direkt rådighet över utformningen av skolans lokaler men samarbetet kring fotbollsytor på 

skolgårdar ger ett välkommet tillskott liksom samplaneringen kring idrottshallar.  

 

 

 

 

Då inga övriga frågor finns avslutar ordföranden Alexander Lindholm (S) sammanträdet kl. 

17:41  


